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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus klockan 18.00-21.35 

 
 

Utses att justera Cathrin Bergenstråhle 
 

Helena Westerling 

Justeringsdatum 9 februari 2015 Paragrafer §§ 1- 45 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Helena Meier 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  Cathrin Bergenstråhle 

   

  Helena Westerling 

 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 2 februari 2015 
Anslaget sätts upp 10 februari 2015 
Anslaget tas ned 4 mars 2015 
Tid för laglighetsprövning 10 februari 2015 - 3 mars 2015 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Görel Petersson 

Utdragsbestyrkande 
  



 
2 (67) 

 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Annika Jung T  From § 2 

Cathrin Bergenstråhle X  Christer Lydig T   

Tobias Nässén X  Anna Kjellin Flory T   

Eva Öhbom Ekdahl X  Eivor Örenmark T  From § 4 

Filip Wiljander X  Bo Bergkvist T  

Linda Norberg X From § 4 Nicole Bistoletti -   

Ylva Sandström X From § 4 Petter Larsson -   

Peter Zethraeus -  Lennart Bergh -   

Helene Skantze X  Oliver Rykatkin T From § 46 

Lars Stenholm X  Oskar Öholm -  

Eva Närvä Eickenrodt X  Lena Edström Sandin N  Tom § 35 

Sofia Fölster X From § 4 Eric Lindahl N   

Susanne Markow X Tom § 35    

Henrik Barck X     

Johan Hiller X From § 4    

Vilma Mori Aguilar -     

Pernilla Hsu X From § 4    

Richard Wendt X     

Magnus Wakander -     

Lotta Riedel X From § 4    

Magnus Sjöqvist X From § 4    

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville -     

Anders Bruhn X     
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Folkpartiet liberalerna (FP)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T   

Monica Brohede Tellström -  Kurt Björkholm N  From § 4 

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N   

Louise Granath X     

Mats Granath X     
Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Håkan Ekengren -  

Mia Wallgren X From § 2 Ingmar Sahlgren N  From § 2 

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N   

Lydia Liu X Karolina Johansson -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar - Andreas Falk T   

Anita Johansson X  Majvie Swärd T   

Espen Bjordal -  Erik Svanfeldt T  

Helena Westerling X  Ella Tegsten T   

Mattias Qvarsell X  Tom Johnsson T  

Martin Hellströmer X  Pia Ellström -  

Zakia Mirza -     

Kaj Nyman  X     

Gunnel Nyman Gräff X From § 4    

Kürsad Orhan -     

Maria Lähetkangas X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  
Åsa Marnell X  Ninni Lindberg N   

Sidney Holm X  Per Chrisander N  From § 4 

Louise Olliver X  Desha Svenneborg -  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen n  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall x     
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Johan Kjellman -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 
Camilla Carlberg X  Lars Örback -  

Rolf Wasteson X  Barbro Sörman -  

Birgit Hansson X     

Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X From § 4 Michael Kjellander -  

David Bergquist X  Åsa Nyberg -  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 1 ..................................................................................................................... 10 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 1 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Cathrin Bergenstråhle och Helena Westerling att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 9 februari 2015 klockan 16 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 2 Dnr KFKS 2015/16-311 

Kostnader för den nya Skurubron 
Interpellation den 15 december 2014 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 3 Dnr KFKS 2015/17-718 

Föräldrakooperativ i Nacka 
Interpellation den 15 december 2014 av Christina Ståldal (NL) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 4 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag (SD) som 
ersättare i Nacka kommunfullmäktige från Michael 
Kjellander 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Michael Kjellanders begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 5 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nacka Stadshus AB för 
perioden 2015-2018 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 6 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 7 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Stadshus AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 8 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nacka Energi AB för 
perioden 2015-2018 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 9 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 10 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie 
bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 11 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nacka Energi 
Försäljnings AB för perioden 2015-2018 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 12 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nacka Energi Försäljnings AB för 
tiden från ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 13 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nacka Energi Försäljnings AB för tiden 
från ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 14 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av åtta lekmannarevisor för Nysätra Fastighets AB 
för perioden 2015-2018 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 15 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av styrelse för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 16 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice 
ordförande för Nysätra Fastighets AB för tiden från 
ordinarie bolagsstämma 2015 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2016 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 17 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en lekmannarevisor för Saltsjö Pir AB för 
perioden 2015-2018 
 

Beslut 
Till rubricerat uppdrag väljs 
 

Revisorer Parti 
Lars Berglund M 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 18 Dnr KFKS 2014/825-113 

Nominering av två ledamöter med personliga ersättare 
för Saltsjö Pir AB för tiden från ordinarie bolagsstämma 
2015 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2016 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot 
Mats Bohman 
Dag Björklund 

 

Ersättare 
Anders Börjesson 
Malin Westerback 

 

Handlingar i ärendet 
Vallista 
 

Protokollsanteckningar 
Mattias Qvarsell lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna anser att de ledamöter och ersättare i styrelsen för Saltsjö Pir AB som 
representerar Nacka kommun ska hämtas ur de politiska partierna i kommunfullmäktige.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet anser inte att kommunen ska representeras av tjänstemän vid 
bolagsstämmor och som ledamöter i styrelser. Kommunen är en politiskt styrd organisation 
och det ska slå igenom även vid denna typ av val.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan instämmer i förslaget att styrelseledamöter för Saltsjö Pir AB ska bestå av 
politiker och inte av tjänstemän, ur demokratisk synvinkel.” 
 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 19 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en god man (FP) enligt fastighetsbildningslagen 
för perioden 2015-2018 

Beslut 
Som god man väljs Michael Sandberg, Värmdövägen 97, 131 35 NACKA. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 december 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
29 (67) 

 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 20 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av en god man (MP) enligt fastighetsbildningslagen 
för perioden 2015-2018 

Beslut 
Som god man väljs Henrik Sundström, Bågvägen 26, 132 37 SALTSJÖ-BOO.  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 december 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av två ersättare (MP) till Kommunförbundet 
Stockholms Län, KSL:s förbundsmöte under perioden 
2015-2018 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ersättare Parti 
Louise Ollivier MP 
Roland von Malmborg MP 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 december 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 22 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av nämndeman (NL) 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Rahim Jafari, Utövägen 12,132 30 SALTSJÖ-BOO. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 december 2015 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 24 november 2015 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 23 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i utbildningsnämnden från Axel Krottler samt val av 
ny ersättare för tiden intill utgången av 2015 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Ulf Emanuelli, Gamla Skolvägen 39 A, 133 35 SALTSJÖBADEN. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 24 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (V) i miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny ersättare väljs Birgitta Rasmussen, Husarvägen 9, 132 47 SALTSJÖ-BOO. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 25 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) efter Henrik Sandström som 
entledigats 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny nämndeman väljs Viktor Brott, Eols Udde 3, Röda Huset, 132 37,  
SALTSJÖ-BOO. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 26 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (M) efter Kim Robert Ivarsson 
som entledigats 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny nämndeman väljs Björn Holmstedt, Ormingeringen 58 C, 132 33 SALTSJÖ-BOO. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 27 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman (S) efter Birgitta Nilsson som 
entledigats 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som ny nämndeman väljs Anders Nilsson, Vargungevägen 8, 131 50 SALTSJÖ-BOO. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 28 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald (V) från Silva Swensson 
samt val av nya deltidsengagerade förtroendevalda 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som nya deltidsengagerade förtroendevalda väljs  
 
Agneta Johansson V 50% 
 
Birgit Hansson V 50% 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 29 Dnr KFKS 2014/825-113 

Omval av nämndeman (M)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Som nämndeman väljs Kristiina Rettel, Torsvägen 61 A, 133 38 SALTSJÖBADEN. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 30 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i äldrenämnden från Jacob Öljemark samt val av ny 
ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 31 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Catharina 
Hillerström Vagli samt val av ny ersättare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 32 Dnr KFKS 2013/191-040 

Ägardirektiv kommunens helägda aktiebolag  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för Nacka Stadshus AB, och Nysätra 
Fastighets AB. 
 
Förslaget om ägardirektiv för Nacka Energi AB skulle återremitteras med stöd av 5 kap 
36 § kommunallagen enligt följande. 

 Nacka kommun i sina direktiv till styrelsen bör tydligt ange att bolaget ska ha 
energieffektivitet, energibesparingar och ekologisk hållbarhet i fokus och aktivt 
arbeta för det. Det är först då som styrelsen har ett kompletterande uppdrag till det 
som annars är en styrelses första uppdrag: att få bolaget lönsamt och effektivt. 

 Beslut om koncernbidrag ska fastställas årligen av kommunfullmäktige i samband 
med mål och budget. Det ska inte ändras vid årsredovisningen. Fjärde punkten 
under ska-krav ändras till: "lämna koncernbidrag och/ eller utdelning i enlighet med 
beslut som årligen fattas av kommunfullmäktige i samband med behandlingen av 
ärende om mål och budget för kommunen." 

  

Ärendet 
Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 
bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Ägardirektiv är ett av 
kommunens redskap för att styra sina aktiebolag. Ägardirektiven utgår från hur de 
kommunala aktiebolagen ska bidra till kommunens vision om öppenhet och mångfald.  
 
Kommunfullmäktige antar nu nya ägardirektiv för sina tre helägda dotterbolag. Nacka 
Stadshus AB är moderbolag i en koncern bestående av två dotterbolag samt ett 
dotterdotterbolag. I koncernen ingår dotterbolagen Nacka Energi AB och Nysätra 
Fastighets AB samt dotterdotterbolaget Nacka Energi Försäljnings AB.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 3 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 november 2014, rev 18 november 2014 
Föreslagna Ägardirektiv Nacka Stadshus AB 
Föreslagna Ägardirektiv Nacka Energi AB 
Föreslagna Ägardirektiv Nysätra Fastighets AB, rev efter beslut i KS 12 januari 2015 
Beslutade Ägardirektiv Nacka Energi AB 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 3 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige antar föreslagna ägardirektiv för Nacka 
Stadshus AB, Nacka Energi AB och Nysätra Fastighets AB med följande justering. 
Nysätra Fastighets AB:  
Inriktningen är att Nysätra Fastighets AB ska avvecklas under 2016 och formerna för hur 
detta ska ske ska utredas under 2015.  
Nacka Energi AB: 
Punkten 6 kompletteras med följande.  
Om det sker i samband med årsbokslutet ska det föregås av dialog med styrelsen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen, Hans Peters, Jan-Eric 
Jansson och Christer Lydig, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Birgit Hansson yrkade, med instämmande av Louise Ollivier och Maria Lähetkangas, att 
förslaget om ägardirektiv för Nacka Energi AB skulle återremitteras enligt följande. 

 Nacka kommun i sina direktiv till styrelsen bör tydligt ange att bolaget ska ha 
energieffektivitet, energibesparingar och ekologisk hållbarhet i fokus och aktivt 
arbeta för det. Det är först då som styrelsen har ett kompletterande uppdrag till det 
som annars är en styrelses första uppdrag: att få bolaget lönsamt och effektivt. 

 Beslut om koncernbidrag ska fastställas årligen av kommunfullmäktige i samband 
med mål och budget. Det ska inte ändras vid årsredovisningen. Fjärde punkten 
under ska-krav ändras till: "lämna koncernbidrag och/ eller utdelning i enlighet med 
beslut som årligen fattas av kommunfullmäktige i samband med behandlingen av 
ärende om mål och budget för kommunen." 

 
Mats Gerdau yrkade avslag på yrkandet om återremiss. 
 
Därutöver yrkade Birgit Hansson, med instämmande av Louise Ollivier och Maria 
Lähetkangas, bifall till följande tilläggsyrkande. 

 Det ska tas fram en övergripande bolagspolicy där kommunens ägarroll tydliggörs, 
och hur ägarstyrningen av kommunens olika bolag ska genomföras.  

 

Beslutsgång 
Med bifall till Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunfullmäktige anta föreslagna 
ägardirektiv för Nacka stadshus AB och Nysätra Fastighets AB. 
 
Kommunfullmäktige avslog Birgit Hanssons tilläggsyrkande. 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ordföranden ställde proposition på Birgit Hanssons yrkande om återremiss mot Mats 
Gerdaus yrkande om avslag på det och fann att Mats Gerdaus avslagsyrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Mats Gerdaus 
yrkande och 25 röster för Birgit Hanssons yrkande. Med stöd av reglerna om 
minoritetsåterremiss i 5 kap 36 kommunallagen hade kommunfullmäktige således beslutat 
återremittera förslaget om ägardirektiv för Nacka Energi AB. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 
 

Protokollsanteckning 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas fullmäktigegrupp. 
 
”Kommunen skulle utöver ägardirektiv behöva ta fram en övergripande bolagspolicy där 
kommunens ägarroll tydliggörs, och hur ägarstyrningen av kommunens olika bolag ska 
genomföras. En tydlig bolagspolicy skapar bättre förutsättningar för en fungerande ledning 
av den kommunala bolagsverksamheten. Under mandatperioden tillkommer utöver dagens 
bolag ett nytt V/A bolag och eftersom V/A nätet i Nacka misskötts under många år blir 
det då ännu viktigare med både policy och direktiv. 
När det gäller ägardirektiven är det viktigt att dessa är enkla, tydliga och innehåller konkreta 
verksamhetsmål. Dessa mål behöver också bättre spegla kommunens ambition ”Vi ska vara 
bäst på att vara kommun”. Som de föreslagna direktiven ser ut skulle vi behöva ändra vår 
slogan till ”Vi ska vara lagom bra på att vara kommun”. 
Man kan inte heller bara förlita sig på en bolagspolicy och ägardirektiv för att nå ett bra 
resultat. Det krävs också mer av informell styrning som samråd och dialoger. 
De flesta direktiven i förslaget är bara av kameral och förvaltande karaktär. NEAB behöver 
också direktiv för hur bolaget ska ta höjd för framtiden, hur de kan hjälpa till i 
omställningen mot ett hållbart samhälle.  
Skalar man bort de direktiv som egentligen är självklara får man kvar: 
”bolaget uppnår samma kvalitet på levererade tjänster som övriga leverantörer i kommunen” – betyder 
att NEAB ska inte vara bäst, bara göra som andra, när de redan har gjort det. 
”Bolaget omfattas av kommunens styrande dokument” – Känns varken tydligt eller enkelt, allrahelst 
som kommunen ibland själv inte har koll på sina egna policys. 
Om Nacka ska göra anspråk på att vara bäst på att vara kommun, måste man ta fram bättre 
styrdokument än de här.” 
 
- - - - - 
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 2 februari 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 33 Dnr KFKS 2014/240-041 

Budget 2015 – justering i PO-pålägg m.m. 

Beslut 
 Kommunfullmäktige fastställer personalomkostnadstillägg för 2015 enligt tabell 1. 

 
 Kommunfullmäktige noterar informationen om statsbudgeten 2015 med fokus på 

den kommunala verksamheten. 
 

Ärendet 
Riksdagens beslut att anta Allianspartiernas budgetmotion innebär vissa förändrade 
förutsättningar jämfört med de som antogs i Nacka kommuns mål och budget för 2015-
2017. Bland annat innebär beslutet att arbetsgivaravgifterna för unga kommer att ligga kvar 
på samma nivå som 2014 och inte höjas. Kommunfullmäktige gör därför en justering av 
den i mål och budget för 2015-2017 beslutade nivån på personalomkostnadstillägget för 
unga, tillbaka den nivå som gällde 2014. I ärendet redogörs också för andra större skillnader 
mellan regeringens budgetproposition och Alliansens förslag till statsbudget för 2015, med 
fokus på det som berör kommunal verksamhet. Det är dock endast arbetsgivaravgiften för 
unga som föranleder ändring i mål och budget för 2015-2017.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 14 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 januari 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 14 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige 

 fastställer personalomkostnadstillägg för 2015 enligt tabell 1 samt 
 noterar informationen om statsbudgeten 2015 med fokus på den kommunala 

verksamheten. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall kommunstyrelsens förslag. 
 
Eric Myrin yrkade att ärendet skulle återremitteras för att ta fram ett förslag som tar hänsyn 
nytt beslut om personalomkostnadstillägg sannolikt kommer till sommaren. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Eric Myrins yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 59 röster mot 
Eric Myrins yrkande och två röster för det. Kommunfullmäktige hade således avslagit Eric 
Myrins yrkande om återremiss. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 
 

Protokollsanteckning 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Nackaborna förlorar ca 100 miljoner kronor på den borgerliga budgeten jämfört med den 
framtidsinriktade rödgröna regeringsbudgeten. Det är 100 miljoner kronor mindre till 
satsningar på lärare och elever, fler personal i äldreomsorgen och satsningar på 
klimatsmarta lösningar. 
 
Riksdagen budgetomröstning i december 2014 ledde till att regeringens budget röstades ner 
av de borgerliga partierna tillsammans med sverigedemokraterna. Det föranleder de 
ändringar som behandlas i denna punkt. För Nackas del innebär det en direkt 
intäktsminskning på 21,2 miljoner kronor jämfört med Nackas borgerliga budget som 
antogs av fullmäktige. Socialdemokrater visade i sin budgetmotion satsningar på ytterligare 
över 70 miljoner som skulle kommit Nacka till dels via den rödgröna regeringens budget.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 34 Dnr KFKS 2009/211-251 

Exploateringsavtal för del av fastigheten Älta 10:1 med 
flera fastigheter, Ältadalen i Älta, stadsbyggnadsprojekt 
9612 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att kommunen har ingått exploateringsavtal med: 

1. Johan Af Petersens för fastigheten Erstavik 25:32, Älta. 
 
2. NCC Boende AB för fastigheten Älta 10:1, Älta. 

 
3. Nissehus nr 1 HB, Vasakronan, för fastigheten Älta 37:19, Älta. 

 

Ärendet 
Detaljplanen ska främst möjliggöra bostadsbebyggelse av drygt 200, i huvudsak, friliggande 
småhus i den före detta grustäkt som utgör en stor del av planområdet. Vid 
Lovisedalsvägen anläggs en förskola och ett äldreboende. Planområdets östra del planeras 
för spontana idrotts- och fritidsaktiviteter med grönområde som kan skapa en naturlig 
övergång mellan tätorten Älta och Erstaviks naturområde. Ett hållbarhets- och 
gestaltningsprogram har upprättats för detaljplanen. 
 
Mark från kommunen har genom ett detaljplane- och markanvisningsavtal anvisats till 
NCC Boende AB för 30 miljoner kronor. 
 
Till detaljplanen hör tre olika exploateringsavtal med Johan Af Petersens, NCC Boende AB 
och Nissehus nr 1 AB. Exploateringsavtalen förutsätter att kommunfullmäktige antar 
förslag till detaljplan för del av Älta 10:1 med flera fastigheter, Ältadalen i Älta. Avtalen 
innebär bland annat att utbyggnaden av allmänna anläggningar och finansieringen av dessa 
säkerställs, att kommunen och exploatörerna är överens om erforderliga fastighetsrättsliga 
åtgärder i enlighet med detaljplaneförslaget, att grusgropen fylls upp och att utbyggnaden 
sker i etapper.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 5 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2014 
Exploateringsavtal med Johan Af Petersens med bilagor 
Exploateringsavtal med NCC Boende AB med bilagor 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Exploateringsavtal med Nissehus nr 1 HB, Vasakronan, med bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 5 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige godkänna att kommunen har ingått 
exploateringsavtal med: 

1. Johan Af Petersens för fastigheten Erstavik 25:32, Älta. 
 
2. NCC Boende AB för fastigheten Älta 10:1, Älta. 

 
3. Nissehus nr 1 HB, Vasakronan, för fastigheten Älta 37:19, Älta. 

 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Christine Lorne, Jan-
Eric Jansson och Ylva Sandström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Granath yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens 
förslag med följande notering som tillägg.  
 
”Vi noterar att detaljplanen och exploateringsavtalet möjliggör såväl mindre flerbostadshus 
och hyresrätter som friliggande småhus och radhus. I den vidare processen med att 
genomföra detaljplanen bör möjligheterna att åstadkomma en varierad bebyggelse påtalas.” 
 
Rolf Wasteson yrkade att ärendet skulle återremitteras för att avtalen skulle anpassas till en 
detaljplan med  

 en tätare bebyggelse 
 en ökad exploateringsgrad och att  
 huvuddelen av bostäderna utgörs av flerbostadshus 

 
Helena Westerling yrkade, att ärendet skulle återremitteras för omarbetande av förslag till 
fördel för att planen även skulle omfatta flerbostadshus samt att det i stället skulle byggas 
förskola där det nu föreslås ett äldreboende och därmed bevara skogsdungen. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Helena Westerlings yrkande om återremiss och fann att 
det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot 
Helena Westerlings yrkande och 14 röster för det. Kommunfullmäktige hade således 
avslagit Helena Westerlings yrkande om återremiss. Elva ledamöter avstod. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 Voteringslista 

 
Kommunfullmäktige avslog Rolf Wastesons yrkande om återremiss. 
 
Kommunfullmäktige biföll Cathrin Bergenstråhles yrkande om att kommunfullmäktige 
skulle besluta enligt kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp 
 
”Med vårt återremissyrkande anser vi att exploateringsavtalet ändras så att det följer vårt 
förslag till omarbetande av detaljplanen för Ältadalen. Vi anser att en del av området 
bebyggs med flerbostadshus. Vi vill se större socialt ansvarstagande i planerandet av vår 
kommun, som i det här fallet: se till att området får en blandad bebyggelse och olika 
upplåtelseformer, inte ensidig villabebyggelse som det redan finns gott om i närliggande 
områden. 
Vi vill också, istället för att bygga ett äldreboende långt från centrum, bygga förskola på 
denna plats. Oavsett om avsikten i planen är att bygga särskilt boende för äldre så är det 
viktigt att detta planeras i anslutning till Älta centrum så att de boende har möjlighet att 
nyttja den service som ett centrum ger. 
I och med detta kan då hela skogsdungen bevaras där det nu planeras byggas en förskola. 
Området skulle då få ett öppnare och mer levande grönområde om man låter den delen var 
öppen mot gatan.” 
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Det är med tillfredsställelse som Vänsterpartiet noterar att detaljplanen återremitterats i 
enlighet med Vänsterpartiets yrkanden. Vänsterpartiet har länge hävdat att när grusgropen i 
Älta fylls upp så bör där byggas flerbostadshus i mindre skala. Det är inte hållbart att i en 
storstad fortsätta att rulla ut villamattorna. Vi behöver här öka exploateringsgraden och 
bygga tätare. Omgivningen hyser en stor andel villor och radhus så området är välförsett 
med den bostadstypen redan. Som försvar mot vår kritik så anges att planen i sig inte 
hindrar byggande av flerbostadshus. Det är sant men den totala mängden bostäder blir inte 
fler för det. Och, måste särskilt noteras, ingen avser att bygga något annat än småhus, det 
framgår klart av de tre exploateringsavtal som beledsagar planen. Självklart behöver också 
exploateringsavtalet anpassas så att de återspeglar en plan med flerbostadshus." 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
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”Förslaget till småskalig bebyggelse i Ältadalen är bra. Många efterfrågar villor och radhus 
och all nybyggnation kan därför inte vara flerbostadshus. Det är synd att 
socialdemokraterna ändrar uppfattning under pågående KF-möte och, efter att ha stött 
förslaget i miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen, nu ändrat sig och vill 
ha hårdare exploatering med flerfamiljshus i stället.  
 
Vi noterar också att det beslutade exploateringsavtalet, som inget parti i 
kommunfullmäktige ifrågasatt, innebär att kommunen ska debitera 61 Mkr i gatukostnader 
från fastighetsägarna. Före valet lovade flera partier att man skulle gå över till en modell där 
”gemensam infrastruktur” och ”allmänna vägar” skulle betalas av 
kommunen/skattebetalarna. Nu – i första avtalet efter valet – noterar vi att inget parti 
föreslår just det man lovat. Från moderat sida har vi alltid hävdat att det är rimligt att de 
som får ökat värde när man tar fram en ny detaljplan som möjliggör ökat byggande också 
är med och betalar en del av kostnaderna för att detta ska vara möjligt.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiet de grönas fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet välkomnar att det även från Alliansens sida anses att ”grusgropen” i Ältadalen 
bebyggs med en varierad bebyggelse, dvs. en blandad bebyggelse med villor och 
bostadshus. Med nu gällande exploateringstal kommer dock inte en blandad bebyggelse att 
innebära att antalet bostäder bli flera. Vår åsikt är därför att exploateringstalet bör höjas så 
att tätare byggnation tillåts och alltså en betydande del av bostadsbeståndet blir 
flerbostadshus. Viktigt är då att den strategi kommunen har vad gäller andelen 
hyreslägenheter i flerbostadshus eftersträvas. I den mån ändrat exploateringstal får 
konsekvenser på exploateringsavtalen får alltså dessa justeras.  
En aspekt i detta sammanhang är den planerade ombyggnaden av Älta centrum. Den nu 
planerade utformningen innebär att de flesta affärerna läggs ut mot anslutande gator. För 
att det ska bli ett levande centrum krävs då att mycket folk finns i rörelse inom området. 
Flera bostäder i Ältadalen ökar också antalet boende som besöker Älta centrum och som 
därmed även ökar underlaget för de affärer, restauranger och annan service som kommer 
att finnas där. 
Vi delar den syn som framkom under ärendets behandling i KF att äldreboenden bör ligga i 
centrala lägen som gör det möjligt för de boende att själva eller med hjälp enkelt kunna ta 
sig till affärer eller göra andra ärenden. I stället för att placeras i Ältadalen bör ett 
äldreboende därför läggas in i det planerade centrumområdet.” 
 
- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 1997/125-214 

Detaljplan för del av Älta 10:1 m fl fastigheter, 
Ältadalen, i Älta 

Beslut 
Med stöd av 5 kap 36 § kommunallagen beslutar kommunfullmäktige att återremittera 
ärendet för att  

 få till stånd en tätare bebyggelse 
 en ökad exploateringsgrad och att  
 huvuddelen av bostäderna skulle utgöras av flerbostadshus 

 

Ärendet 
Planområdet ligger i en del av Älta där tidigare täktverksamhet bedrivits. Den föreslagna 
detaljplanen möjliggör en utbyggnad av bostäder, förskola och äldreboende samt att 
grönområden säkerställs i mötet med Erstaviks naturområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att med stöd av bestämmelserna om minoritetsåterremiss i 
5 kap 36 § kommunallagen att ärendet skulle återremitteras på tre punkter för en tätare 
bebyggelse och flerbostadshus. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 4 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 342 
Miljö- och stadsbyggnadsnämndens tjänsteskrivelse den 22 november 2013 
Utlåtande 
Plankarta 
Planbeskrivning 
Illustrationsplan 
Miljöredovisning 
Hållbarhetsprogram 
Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till ärendets tidigare 
skeden finns: http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/altadalen/Sidor/default.aspx 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 4 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 11 december 2013 § 342 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Christine Lorne, Jan-
Eric Jansson och Ylva Sandström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Granath yrkade, med instämmande av Mats Gerdau, bifall till kommunstyrelsens 
förslag med följande notering som tillägg.  
 
”Vi noterar att detaljplanen och exploateringsavtalet möjliggör såväl mindre flerbostadshus 
och hyresrätter som friliggande småhus och radhus. I den vidare processen med att 
genomföra detaljplanen bör möjligheterna att åstadkomma en varierad bebyggelse påtalas.” 
 
Helena Westerling yrkade, att ärendet skulle återremitteras för omarbetande av förslag till 
fördel för att planen även skulle omfatta flerbostadshus samt att det i stället skulle byggas 
förskola där det nu föreslås ett äldreboende och därmed bevara skogsdungen. 
 
Rolf Wasteson yrkade att ärendet skulle återremitteras för att  

 få till stånd en tätare bebyggelse 
 en ökad exploateringsgrad och att  
 huvuddelen av bostäderna skulle utgöras av flerbostadshus 

 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige avslog Helena Westerlings yrkande om återremiss. 
 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om återremiss och fann att det 
hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot 
Rolf Wastesons yrkande och 21 röster för det. Kommunfullmäktige hade således, med stöd 
av reglerna om minoritetsåterremiss i5 kap 36 § kommunallagen, beslutat återremittera 
ärendet. Fyra ledamöter avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Granath lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp.  
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”1) Folkpartoet kommer att verka för att ett nytt äldreboende i Älta i första hand förläggs i 
anslutning till Älta Centrum 
2) Folkpartiet eftersträvar en blandning av olika hustyper och upplåtelseformer i varje nytt 
större bostadsområde i kommunen 
3) det i området finns behov av kompletterande anläggningar för lek, spontanidrott och 
organiserad fritidsverksamhet.”  
 
Lisskulla Zayane anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp anslöt sig till Folkpartiets 
protokollsanteckning och därutöver antecknade de följande. 
 
”Miljöpartiet välkomnar att det även från Alliansens sida anses att ”grusgropen” i Ältadalen 
bebyggs med en varierad bebyggelse, dvs. en blandad bebyggelse med villor och 
bostadshus. Med nu gällande exploateringstal kommer dock inte en blandad bebyggelse att 
innebära att antalet bostäder bli flera. Vår åsikt är därför att exploateringstalet bör höjas så 
att tätare byggnation tillåts och alltså en betydande del av bostadsbeståndet blir 
flerbostadshus. Viktigt är då att den strategi kommunen har vad gäller andelen 
hyreslägenheter i flerbostadshus eftersträvas. I den mån ändrat exploateringstal får 
konsekvenser på exploateringsavtalen får alltså dessa justeras.  
En aspekt i detta sammanhang är den planerade ombyggnaden av Älta centrum. Den nu 
planerade utformningen innebär att de flesta affärerna läggs ut mot anslutande gator. För 
att det ska bli ett levande centrum krävs då att mycket folk finns i rörelse inom området. 
Flera bostäder i Ältadalen ökar också antalet boende som besöker Älta centrum och som 
därmed även ökar underlaget för de affärer, restauranger och annan service som kommer 
att finnas där. 
Vi delar den syn som framkom under ärendets behandling i KF att äldreboenden bör ligga i 
centrala lägen som gör det möjligt för de boende att själva eller med hjälp enkelt kunna ta 
sig till affärer eller göra andra ärenden. I stället för att placeras i Ältadalen bör ett 
äldreboende därför läggas in i det planerade centrumområdet.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Med vårt återremissyrkande anser vi att detaljplanen ska omarbetas så att en del av 
området bebyggs med flerbostadshus. Vi vill se större socialt ansvarstagande i planerandet 
av vår kommun, som i det här fallet: se till att området får en blandad bebyggelse och olika 
upplåtelseformer, inte ensidig villabebyggelse som det redan finns gott om i närliggande 
områden. 
Vi vill också, istället för att bygga ett äldreboende långt från centrum, bygga förskola på 
denna plats. Oavsett om avsikten i planen är att bygga särskilt boende för äldre så är det 
viktigt att detta planeras i anslutning till Älta centrum så att de boende har möjlighet att 
nyttja den service som ett centrum ger. 
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I och med detta kan då hela skogsdungen bevaras där det nu planeras byggas en förskola. 
Området skulle då få ett öppnare och mer levande grönområde om man låter den delen var 
öppen mot gatan.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan instämmer i Alliansens protokollsanteckning i ärendet med hänsyn till 
behovet av en mer varierad bebyggelse, av äldreboende nära centrum m.m.  
Den egna, separata anteckningen handlar om vikten av att inte bygga för höga hus men väl 
flerfamiljshus, max 4 våningar, enligt de synpunkter som har framkommit från Ältaborna. 
Att bebyggelsen måste varierad men också med hänsyn tagen till låginkomsttagare som 
också borde ha möjlighet att kunna flytta till området. En tredje viktig sak är att se till att 
infrastruktur finns på plats där speciellt goda och täta kommunikationer till Stockholm är 
mycket viktigt.”  
 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Det är med tillfredsställelse som Vänsterpartiet noterar att detaljplanen återremitterats i 
enlighet med Vänsterpartiets yrkanden. Vänsterpartiet har länge hävdat att när grusgropen i 
Älta fylls upp så bör där byggas flerbostadshus i mindre skala. Det är inte hållbart att i en 
storstad fortsätta att rulla ut villamattorna. Vi behöver här öka exploateringsgraden och 
bygga tätare. Omgivningen hyser en stor andel villor och radhus så området är välförsett 
med den bostadstypen redan. Som försvar mot vår kritik så anges att planen i sig inte 
hindrar byggande av flerbostadshus. Det är sant men den totala mängden bostäder blir inte 
fler för det. Och, måste särskilt noteras, ingen avser att bygga något annat än småhus, det 
framgår klart av de tre exploateringsavtal som beledsagar planen. Självklart behöver också 
exploateringsavtalet anpassas så att de återspeglar en plan med flerbostadshus." 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Förslaget till småskalig bebyggelse i Ältadalen är bra. Många efterfrågar villor och radhus 
och all nybyggnation kan därför inte vara flerbostadshus. Det är synd att 
socialdemokraterna ändrar uppfattning under pågående KF-möte och, efter att ha stött 
förslaget i miljö- och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen, nu ändrat sig och vill 
ha hårdare exploatering med flerfamiljshus i stället.  
 
Vi noterar också att det beslutade exploateringsavtalet, som inget parti i 
kommunfullmäktige ifrågasatt, innebär att kommunen ska debitera 61 Mkr i gatukostnader 
från fastighetsägarna. Före valet lovade flera partier att man skulle gå över till en modell där 
”gemensam infrastruktur” och ”allmänna vägar” skulle betalas av 
kommunen/skattebetalarna. Nu – i första avtalet efter valet – noterar vi att inget parti 
föreslår just det man lovat. Från moderat sida har vi alltid hävdat att det är rimligt att de 
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som får ökat värde när man tar fram en ny detaljplan som möjliggör ökat byggande också 
är med och betalar en del av kostnaderna för att detta ska vara möjligt.” 
 
- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2014/870-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Skarpnäs 6:16 – industri inom Kummelbergets 
industriområde 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:16 till 

146 000 kr/år att gälla från och med den 1 april 2016. 
2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 3 

600 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.  

 

Ärende 
Fastigheten Skarpnäs 6:16, Snickarvägen 4, Boo, är upplåten med tomträtt för 
småindustriändamål sedan 1986. Omregleringstidpunkten är 1 april 2016. 
Tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:16 höjs från 65 000 kr/år till 146 000 kr/år. 
Tomträttshavaren erbjuds att friköpa tomträtten för 3 600 000 kr.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 6 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 11 november 2014 
Karta 
Värdeutlåtande 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 6 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Skarpnäs 6:16 till       
146 000 kr/år att gälla från och med den 1 april 2016. 

2. Kommunfullmäktige beslutar erbjuda tomträttshavaren friköpa tomträtten för 3 
600 000 kr. Detta pris förutsätter att framställan om friköp görs före 
omregleringstidpunkten och att köpekontrakt har undertecknats av 
tomträttshavaren senast tre månader efter nämnda tidpunkt.  
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Yrkanden 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Helena Westerling bifall till punkten 1 i 
kommunstyrelsens förslag och avslag på punkten 2 i detsamma. 
 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag i dess helhet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige helt i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 
och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet vill inte att kommunal mark säljs ut. Fastigheter i verksamhetsområden kan 
i en framtid komma att behövas för annan användning. Om kommunen har sålt marken så 
har man då också avhänt sig möjligheterna till en annan disposition av fastigheten. Även 
om denna fastighet är av en annan dignitet kan ändå påminnas om Bergs oljehamn där 
kommunen, trots propåer, valt att inte sälja fastigheten viket nu ger förutsättningar för att 
istället bygga bostäder inom området.” 
 
Helena Westerling anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 
beslutet och ingav följande. 
 
”Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för sitt yrkande att avslå punkt 2 i förslag till 
beslut. Vi anser inte att kommunen ska sälja ut mark, även om det i det här fallet handlar 
om en mindre del är det av principiell vikt att bibehålla marken i kommunens ägo så länge 
det inte finns starkt vägande skäl för något annat.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2014/897-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Älta 
37:38, Lovisedalsvägen 27 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:38 till  
50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juni 2016 och under kommande 10-årsperiod. 
 

Ärendet 
Fastigheten Älta 37:38, Lovisedalsvägen 27, Älta, är upplåten med tomträtt sedan 2006. 
Omregleringstidpunkten är 1 juni 2016. Nuvarande avgäld är 50 000 kr/år och avgälden 
förblir bli 50 000 kr/år.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 7 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 november 2014 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 7 
1. 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Älta 37:38 till  
50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juni 2016 och under kommande 10-årsperiod. 
 
 
2. 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del att uppdra markchefen att för kommunens 
räkning underteckna avtal om omreglering av tomträttsavgäld. 

Yrkanden 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2014/999-261 

Ny arrendeavgift för parkering för Brf Nacka hus nr 2 i 
Ekängen 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Arrendeavgiften för Brf Nacka hus nr 2:s arrende för parkering på fastigheten 
Sicklaön 208:1 ska från och med den 1 januari 2016 vara 91 800 kronor per år. 

 
2. Arrendeavtalets punkt 9 kompletteras med en indexklausul med utgångspunkt från 

KPI. 

Ärendet 
Ärendet avser den avgift som Brf Nacka hus nr 2 i Ekängen ska erlägga för mark som 
föreningen arrenderar av kommunen för parkeringsändamål. Parkeringen är avsedd för 
medlemmarna i föreningen och består av 23 parkeringsplatser med en yta om totalt 580 
kvm.  
 
Arrendeavgiften höjs från 429 kr/år till en avgift om 91 800 kr/år. Bostadsrättsföreningen 
hyr idag ut parkeringsplatser till medlemmarna i Brf Nacka hus nr 2 för 6 kr/månad per 
plats. Detta genererar en intäkt om 1 650 kr/år till bostadsrättsföreningen. Den nya 
arrendeavgiften grundar sig på en avgift om 320 kr/mån per parkeringsplats. Avgiften 
baseras på prisjämförelser med parkeringsplatser i andra orter i Stockholm samt ett 
parkeringsgarage i Nacka. Den nya avgiften ska börja gälla den 1 januari 2016. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 8 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2014 
Arrendeavtal 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 8 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  
Arrendeavgiften för Brf Nacka hus nr 2:s arrende för parkering på fastigheten Sicklaön 
208:1 ska från och med den 1 januari 2016 vara 91 800 kronor per år. 
Arrendeavtalets punkt 9 kompletteras med en indexklausul med utgångspunkt från KPI. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
- - - - -  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 39 Dnr KFKS 2014/1001-264 

Fastighetsreglering för del av fastigheten Solsidan 2:25 
till Solsidan 2:24 på Svärdsö 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse om att 
genom fastighetsreglering föra över två mindre markområden från kommunens fastighet 
Solsidan 2.25 till fastigheten Solsidan 2.24. 
 

Ärendet 
En del av en byggnad som tillhör den som äger fastigheten Solsidan 2:24 har kommit att stå 
på kommunens fastighet Solsidan 2.25. För att lösa detta har ett underlag för en 
överenskommelse mellan kommunen och fastighetsägaren till Solsidan 2:24 har tagits fram. 
Två mindre markområden om ungefärligen 150 kvadratmeter tillförs Solsidan 2:24 genom 
en fastighetsreglering för att några av byggnaderna på den privata fastigheten Solsidan 2:25 
ska hamna inom den fastigheten. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 9 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 november 2014 
Överenskommelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 9 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslagen överenskommelse om att 
genom fastighetsreglering föra över två mindre markområden från kommunens fastighet 
Solsidan 2.25 till fastigheten Solsidan 2.24. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 Dnr KFKS 2014/700 

Isbana på Ältasjön 
Motion den 16 juni 2014  av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att fritidsnämnden gått vidare med förslagen i motionen 
genom att ta reda på kostnader för isbana och genom att träffa föreningar med intresse för 
att utveckla idrottsverksamheten på Ältasjön. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att kommunen under vintersäsongen 2015 ska ploga en 150 gånger 
100 meter isbana på Ältasjön och att kontakt tas med föreningar för att utveckla detta. 
Fritidsnämnden har i samband med beredningen av förslagen i motionen gått vidare med 
de förslagen, varför motionen anses färdigbehandlad. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 1 december 2014 § 249 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 oktober 2014 
Fritidsnämnden den 25 september 2014 § 126 
Motion, isbana på Ältasjön 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 december 2014 § 257 
Ärendet bordlades. 
 

Beslut i kommunstyrelsen den 1 december 2014 § 249 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar att fritidsnämnden gått vidare 
med förslagen i motionen genom att ta reda på kostnader för isbana och genom att träffa 
föreningar med intresse för att utveckla idrottsverksamheten på Ältasjön. 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 25 september 2014, § 126 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen ska anses besvarad. 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 
Richard Wendt yrkade, med instämmande av Louise Granath, Pascal Fall, Efsom Goitom, 
Sidney Holm och David Bergquist, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41 Dnr KFKS 2013/236-530 

Finansiering och samordning av arbeten med bussgator 
och huvudleder 
Motion den 15 april 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Johan Kjellman (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen stämmer överens med dagens 
arbetsmetoder och antagen gatukostnadspolicy. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Nacka kommun finansierar om- och utbyggnad av gator och andra allmänna platser genom 
att de fastighetsägare som får nytta av förbättringarna även betalar för dem. 
Gatukostnadspolicyn innebär bland annat att den extrastandard på en väg som gör den till 
en exempelvis bussgata betalas av kommunen. Policyn innebär även att fastighetsägarna 
inte betalar mer för vägen än det som presenteras vid granskning uppräknat med index.  
 
I samband med ombyggnationen av vägarna i ett område sker som regel även en utbyggnad 
av vatten-, avlopp- samt dagvattensystem. 
 
Nackalistan vill i sin motion: 

 Att åtminstone stora genomfartsvägar med t ex busstrafik självklart enbart ska 
betalas av kommunen och inte enskilda fastighetsägare  

 Att maximal samordning ska ske vid byggen av diken och rörläggning  
 Att överenskommen avgift ska gälla 

 
Samtliga punkter som motionen tar upp stämmer överens med de policydokument och 
arbetsmetoder som idag används. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 10 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 18 november 2014 
Gatukostnadspolicy, fastställd av kommunstyrelsen 25/3 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 januari 2015 § 10 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen stämmer överens med dagens 
arbetsmetoder och antagen gatukostnadspolicy. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Bosse Ståldal yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Bosse Ståldals yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Cathrin 
Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckning 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan har fått svar på motionen angående bl a kostnadsfördelning av allmänna 
vägar. Tjänstehandlingens svar visar att arbeten och processer går till som motionen 
beskriver. Verkligheten, som den har uppfattats av många av de invånare som är drabbade 
av omvandlingen, har inte alltid varit på den nivån. Förhoppningsvis är nu processen bättre 
men Nackalistan är fortfarande stark motståndare till kommunens sätt att ta ut gatuavgifter 
i förnyelseområden. Ett antal rättsfall från tre kommuner i landet som drivs av Centrum för 
rättvisa, visar på stora brister i kommuners hantering av gatuavgifter i förhållande till den 
överordnade EU-lagen. Botkyrka kommun har slutat att ta ut gatuavgifter så länge 
rättsprocessen pågår och innan domslut ännu är fastställt. Nacka borde göra detsamma.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 42 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Redovisning av beredningen av remitterade motioner. 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 43 Dnr KFKS 2015/90-339 

Stadsodling för integration och sociala möten 
Motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm och Louise Ollivier (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 44 Dnr KFKS 2015/89-219 

Fler förskoleavdelningar på samma yta 
Motion den 2 februari 2015 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 45 Dnr KFKS 2015/91-619 

Kommunens strategi för bemanning i grundskolan 
Interpellation den 2 februari 2015 av Majvie Swärd, Gunnel Nyman Gräff och Martin 
Hellströmer (S)  
 
Majvie Swärd, Gunnel Nyman Gräff, Martin Hellströmer (S) anhöll om att till 
kommunstyrelsens ordförande och utbildningsnämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
 


